
Zápis z konference Šachového svazu Plzeňského kraje 2024 

konané v salonku restaurace Sokolovna Nepomuk dne 03. 02. 2024 

 

Účastníci konference:  

Pozvání obdrželi delegáti oddílů, členové VV a RK ŠSPK, hosté.  

Prezenční listina u originálu Zápisu.  

 

Před zahájením bylo u prezence konstatováno, že přítomných delegátů je 14 

z 30 pozvaných, tedy 47% a schůze není usnášení schopná. Při podrobné kontrole 

vyšlo najevo, že oddíl Union Plzeň je sice ještě veden ve svazové databázi, ale nemá 

ani jednoho člena (v rozhodné době pro určení počtu delegátů měl 3 členy). I v případě 

jeho vyřazení z prezenční listiny, tedy pouze 29 pozvaných a 14 účastníků je stav 

účasti 48% - tedy závěr je totožný. Předseda ŠSPK v tomto případě rozhodl o „čekací 

době 30 minut“ na případné opozdilce. V době 30 minut po stanoveném začátku se 

další delegát nedostavil a předseda ukončil jednání řádné konference Šachového 

svazu Plzeňského kraje. 

 

V souvislosti s tím následně otevřel v souladu se Zákonem 89/2012 Sb., §257 

a n. a podle Pozvánky Náhradní konferenci ŠSPK 2024 

   

 Před zahájením bylo konstatováno, že vzhledem k tomu, že se jedná o náhradní 

konferenci, je tato usnášeníschopná při přítomnosti 14 delegátů. 

Omluveni byly delegáti ŠK Tachov. Nedostavili se zástupci ŠK Kdyně, Sokol 

Postřekov, Šachklub Sokol Sušice, Lokomotiva Plzeň, Union Plzeň, TJ Šakal 

Kozolupy, ŠK Garde Kaznějov, Sokol Město Touškov, ŠK Přeštice, ŠK Holoubkov, ŠK 

DDM Planá u M. L. 

Omluveni byli dále hosté: M. Kasík, D. Mareška, V. Truksa – členové RK 

 

Program konference: 

 

1. V 10:35 hod. zahájil B. Sunek jednání konference, přivítal delegáty, členy VV  

Ve spolupráci s pořadatelem oznámili technické řešení jednání konference  

2. Jednací řád byl zaslán jednotlivým delegátům elektronickou poštou, a protože 

nebyly předloženy žádné připomínky, byli delegáti požádání o schválení – pro 14 

hlasů. Proti: 0 Zdržel se: 0 

Program konference byl zaslán také jednotlivým delegátům elektronickou poštou, 

nebyly předloženy žádné připomínky. Delegáti byli požádání o schválení 

doplněného programu – pro 14 hlasů. 

Volební řád byl též součástí zasílaných podkladů, opět nebyly žádné připomínky. 

Delegáti jej schválili – pro 14 hlasů  

 

3. Volba pracovního předsednictva: Navrženi B. Sunek, K. Orlíček, D. Pelikán – pro 

14 hlasů. Předsedajícím konference byl zvolen Sunek.  

 



4. Volba komisí:  

4.1. Mandátová komise: Vzhledem k počtu zúčastněných byla navržena jako 

jednočlenná - Václav Hrdlička schválen počtem 14 hlasů pro 

4.2. Návrhová komise: Ze stejného důvodu také jednočlenná - David Pelikán, pro 

14 hlasů 

4.3. Volební komise: Václav Václavík, Daniel Nový, Miloslav Vlk – en bloc – pro  14   

4.4. Zapisovatel: Bohumír Sunek;  Ověření Zápisu Martin Štaif, David Pelikán 

 

5. Zpráva mandátové komise: Členy ŠSPK je aktuálně 21 oddílů, z toho 9 oddílů má 

podle počtu členů právo na dva delegáty, celkem má tedy právo účasti 30 delegátů. 

Dle prezenční listiny je přítomno 14 delegátů, tj 47 %. Protože se jedná o náhradní 

konferenci, která je usnášení schopná při jakémkoliv počtu účastníků a usnesení 

je platné při schválení většinou zúčastněných, konstatuje mandátová komise 

jménem Václava Hrdličky, že volební kvorum pro schválení je 8 hlasů. 

Dále jsou přítomni členové VV, kteří nejsou na této konferenci v roli delegátů 

v počtu 1. 

 

6. Výroční zprávy o činnosti za rok 2023: 

K činnosti předseda ŠSPK Sunek konstatoval, že informující a hodnotící zprávy 

jednotlivých komisí ŠSPK byly na oddíly rozeslány 3. ledna 2024 a doplněny 

KR 10. ledna. Informace o zprávách hospodáře a Revizní komise byla 

v průvodním textu emailové zprávy.  

6.1. Činnost VV: B. Sunek – Výbor se sešel třikrát. V červnu vyhodnotil sezonu a 

přípravu na letní akce. Říjnová schůze byla věnována hlavně závěrům druhé 

konference ŠSČR v tomto roce a to změně Stanov ŠSČR, změně příspěvků a 

návrhům na hospodaření 2024. Zápisy z jednání, včetně podrobností, a 

případné rozhodování per rollam je vždy uvedeno na webu ŠSPK. Poznámka 

předsedy k volbám: od žádného oddílu ani jednotlivce nepřišel do stanoveného 

termínu 20. ledna žádný návrh na kandidáta.  

Komentář k příspěvkům: Naše krajské upravila konference 2023 a jak jsme to 

propočítali, navýšení příjmů bude cca 15-17 tisíc tato částka je již promítnuta 

do návrhu rozpočtu 2024. Úprava příspěvků pro ŠSČR činí za náš kraj cca 62-

65 tisíc, které se promítnou v republikovém rozpočtu ŠS roku 2024. Pokud 

byste měli nějaký nápad, připomínku nebo názor, které oblasti šachového 

svazu podpořit, neváhejte a kontaktujte mne – předám hospodáři Svazu. 

 



 

 

6.2. Komise mediální: K. Orlíček upozornil delegáty na další možnosti propagace 

(Facebook, YouTube, atd.), která je aktivně navštěvována. Kladně hodnotil 

zvýšení přeshraniční spolupráce. V kraji se bude v září konat MČR 4-členných 

družstev dospělých v rapidu/blesku – je třeba tuto informaci využít a dostat do 

povědomí možných návštěvníků. Navrhl, aby krajský postupový turnaj v těchto 

disciplínách uskutečnil Touškov za pomoci VV a STK. 

 

 

6.3. Komise mládeže: M. Kopřiva doplnil zaslané zprávy hlavně o úspěších našich 

nejmladších, mladších i mladých hráčů, protože se nám v roce 2023 vedlo 

téměř ve všech kategoriích. Přidal podrobnosti z akcí a komentář čerpání 

rozpočtu Komise mládeže, když se jim podařilo proti plánu dokonce skončit 

v černých číslech. Všechny akce jsou uvedeny na našem webu, který velmi 

dobře s KM spolupracuje.  

Za celkovou činnost patří Komisi mládeže v čele s Martinem Kopřivou 

poděkování od šachistů. 

 

6.4. Komise STK: David Pelikán okomentoval svoji zprávu, konstatoval, že se 

v letošním roce nepodařilo zcela naplnit soutěž družstev KP III. Bohužel těžko 

se hledají pořadatelé i na turnaje jednotlivců a zároveň také klesá zájem hráčů 

o některé turnaje. 

   

6.5. Komise rozhodčích: Za nepřítomného předsedu Milana Jenče přečetl zprávu 

Martin Kopřiva (Zpráva KR byla rozeslána všem). Hodnotí aktivitu R a 

upozorňuje hlavně na nutnost obnovy tříd u rozhodčích (36!!), kterým 

v letošním roce končí platnost. Doporučuje používat šachové hodiny u 

nejmladších šachistů co nejdříve. 

 

7. Rozpočet za rok 2023: M. Štaif předložil delegátům rozbor hospodaření po 

jednotlivých akcích. Podrobnosti byly komentovány s využitím projekce a souběžně 

zodpovídány a vysvětlovány dotazy. Rok 2023 byl uzavřen ziskem 12 896,- Kč. Tj. 

úspora proti schválenému rozpočtu 2023 celkem 35 646,- Kč. Podrobnosti 

jednotlivých kapitol budou také na webu.  

 



8. Revizní komise: D. Mareška –omluven pro nemoc. Protože spolupracovali nad 

hospodářským výsledkem do uzavření, přednesl zprávu RK hospodář. Zpráva 

uvádí, že RK provedla v roce 2023 důkladnou kontrolu plateb za služby v rámci 

činnosti KM (úkol od minulé konference), kde neshledala žádné finanční chyby za 

provedené práce proti Ekonomické směrnici, ale nedostatky v technickém 

provedení – v dohodách nebyly přesně rozepsány částky za odměny a částky za 

práce navíc. KR ve svém závěru uložila KM pro další smlouvy přesně rozepisovat 

jednotlivé činnost a hospodáři zpřísnit finanční dozor nad touto oblastí. Detaily ve 

Zprávě na webu. Dále kontrolovala hospodaření ŠSPK, jeho příjmy a výdaje, 

doklady, faktury, dohody apod. a zejména dotace a jejich vyúčtování. Vše 

v pořádku. 

Hospodaření skončilo přebytkem ve výši 12 896,- Kč a RK doporučuje delegátům 

hospodaření za rok 2023 schválit. 

 

Jednání bylo přerušeno ve 12 hodin přestávkou na oběd. 

Pokračování jednání konference ve 12:40 hodin 

 

9. Diskuze k předneseným zprávám a finančnímu rozpočtu 

Ke zprávě KM: Diskuze o kolizi termínů s ostatními akcemi – vysvětlil předseda 

KM, že termínů je obecně málo a většinou tyto kolizní termíny nastávají, když se 

změní termíny republikových akcí a je nutné přesunout krajské akce a potíže činí 

také jarní prázdniny. Komise bude i pro další období pečlivě zvažovat termínové 

možnosti. 

Ke zprávě KR: Na školení a semináře pro rozhodčí je třeba také vypisovat 

konkurzy. Návrh KR na organizační úpravy, používání hodin u všech turnajů, i u 

nejmladších hráčů – projedná nová KM. 

Další připomínky k jednotlivým zprávám za rok 2023 nebyly. 

 

9a. Schválení zpráv o činnosti ŠSPK  - Výkonného výboru a jednotlivých komisí - za 

rok 2023 a Schválení zprávy Revizní komise – schváleno počtem 14 hlasů pro. 

 

10.  Volby nového Výkonného výboru a Revizní komise ŠSPK pro další, čtyřleté, 

období 2024-2028. Volby řídila zvolená volební komise. 

Podle volebního řádu se volby uskutečnily tajným hlasováním a to po 

jednotlivých funkcích. Do stanoveného termínu před konáním konference – tedy 

20. ledna 2024 - obdržel VV kandidaturu pro další volební období pouze od 



stávajících členů řídících orgánů ŠSPK. Tyto kandidatury byly předány Volební 

komisi. Kandidáti vyjádřili souhlas s návrhem. V průběhu celého dosavadního 

jednání neobdržela volební komise žádný další návrh na kandidáty na členství 

v některém orgánu.  

Předseda komise Václav Václavík zahájil volební proces a navrhl delegátům 

odvolat současného předsedu, místopředsedu a členy Výkonného výboru 

ŠSPK, zároveň odvolat členy Revizní komise ŠKPK a rozpustit jednotlivé 

ustavené komise, odvolat jejich předsedy a členy.   

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

 

Zahájil volby nových členů po jednotlivých funkcích, v souladu se Stanovami 

ŠSČR. Výkonný výbor bude mít 5 členů. Revizní komise bude mít 3 členy. Ke 

každé volbě obdrží delegáti s rozhodujícím hlasem samostatné volební lístky a 

volit budou vhozením lístků do volební urny. Po skončení voleb byla urna 

otevřena a členy Volební komise Václavíkem, Novým a Vlkem hlasy spočítány.  

 

Výkonný výbor 

 

Předseda VV ŠSPK:  Bohumír Sunek 

 Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Místopředseda VV ŠSPK: David Pelikán 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Člen VV ŠSPK:   Martin Kopřiva 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Člen VV ŠSPK:  Karel Orlíček 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Člen VV ŠSPK:  Martin Štaif 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

 

Revizní komise 

Člen RK:    Miroslav Kasík 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Člen RK:   Daniel Mareška 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

Člen RK   Václav Truksa 

Hlasování delegátů:  Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 



 

Předseda komise uzavřel volební část, konstatoval, že do funkcí byli zvoleni 

výše uvedení členové.  

 

11.  Volby delegátů na republikovou konferenci, která se uskuteční v dubnu. Přesný 

termín a místo bude oznámeno ŠSČR. Volba platí pro případné podobné akce do 

příští konference ŠSPK. 

Navržení delegáti:  Martin Vašíček – souhlasí 

    Daniel Nový – souhlasí 

    Karel Orlíček – souhlasí 

 

Náhradníci:  Radek Turner – souhlasí 

    Bohumír Sunek – souhlasí 

 

Delegáti byli zvoleni počtem hlasů: Pro 14 hlasů Proti 0  Zdržel se 0 

 

12. Rozpočet na rok 2024: Hospodář M. Štaif konstatoval, že návrh je obsahově zcela 

v intencích předchozího roku, jen byl v jednotlivých kapitolách upraven na stávající 

ekonomické možnosti a komentoval letošní předpoklady. Finance z absolutní 

většiny získaných dotací jsou pak směrovány přímo na další mládežnické 

připravené akce a bez těchto dalších dotací se tyto akce neuskuteční. Celkové 

příjmy se předpokládají ve výši 256 400,- Kč (včetně předpokládaných dotací) a 

výdaje ve výši 297 250,- Kč, tedy celkově -40 850,- Kč. 

Schodek bude uhrazen z rezervy ŠSPK.  

Drobné dotazy delegátů byly vysvětleny na místě. 

Schválení rozpočtu na rok 2024 – pro 14 hlasů proti 0  zdržel 0 

 

13. Volná diskuze:  

Vzhledem k tomu, že při mimořádné konferenci nelze doplňovat program 

konference, došlý návrh na usnesení od Pavla Hrdlici byl otevřen jen v diskuzi. 

Jednalo se o sjednocení časového limitu na partii u nižších soutěží družstev 

s vyššími soutěžemi a zapisování partií do online systému u těchto nižších soutěží. 

Po prodiskutování námětů a vyslovení osobních názorů se delegáti konference 

shodli, že to je v gesci příští komise sportovně technické.  

Sunek informoval delegáty o předběžném jednání se zástupci Města o možnosti 

otevřít v Plzni venkovní šachovou oázu. 



Pelikán doplnil, že ve stejném duchu požádal o dotaci na Městském obvodu č. 4 – 

Doubravka v rámci návrhů na drobné stavby od obyvatelů. 

Žádné další přihlášky do diskuze nebyly a tak předsedající tuto část ukončil a předal 

slovo předsedovi návrhové komise. 

 

 

14. Usnesení: Návrh na usnesení předložil D. Pelikán 

Usnesení konference bylo schváleno počtem 14 hlasů ze 14 přítomných delegátů 

s hlasem rozhodujícím. Usnesení je nedílnou přílohou Zápisu. 

 

 

Předsedající konference B. Sunek poděkoval přítomným delegátům za aktivní přístup, 

členům VV za práci v roce 2023, zástupcům oddílu ŠK Dvorec za uspořádání 

konference a ukončil jednání Konference Šachového svazu Plzeňského kraje ve 

14:15 hodin. 

 

 

         Zapsal:  Bohumír Sunek 

 

 

Ověření zápisu:  David Pelikán     

     

   Martin Štaif  


